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Vraag 

Vaccinatie Blauwtong 

Schapen (en runderen) mogen vanaf nu worden gevaccineerd met het vaccin tegen 
blauwtong. Dat heeft demissionair minister Adema op 26 april besloten na groen licht 
van het Bureau Diergeneesmiddelen en de Commissie toelating diergeneesmiddelen, 
twee belangrijke adviescolleges. 
De verwachting is dat binnen enkele dagen tot een week een miljoen doses vaccins 
beschikbaar zijn in Nederland. Twee weken later volgt er nog een levering van een 
miljoen vaccins. 
Dus ook beschikbaar voor de Texelse markt, waar blauwtong vorige herfst ook 
slachtoffers maakte. 
 

Zo snel mogelijk starten 

Blauwtong treft vooral schapen. Van het virus krijgen ze hoge koorts, zwellingen en een 
blauwe tong. Ongeveer driekwart van de schapen die de ziekte krijgen, overleeft het 
niet. Het gaat volgens de LTO om 55.000 schapen en om 1000 runderen, die tot nu toe 
aan de ziekte stierven. 
De vaccins worden geleverd aan de groothandel waar dierenartsen deze kunnen kopen, 
die vervolgens een afspraak inplannen met de dierhouders om te vaccineren. Er zijn rond 
de 1 miljoen schapen in Nederland waarvoor per schaap 1 dosis vaccin nodig is. 
Runderen moeten 2 keer worden gevaccineerd, met een tussenperiode van enkele weken 
voordat ze optimaal beschermd zijn. 
Iedereen had verwacht dat het vaccin veel later op de markt zou komen en men was 
bang dat met het stijgen van de temperatuur de knutten, de muggen die het virus 
verspreiden, weer voor een nieuwe, zelfs hevigere uitbraak zouden zorgen. Met het 
huidige werkzame en veilige vaccin is iedereen blij: de minister, de 
boerenbrancheorganisatie LTO en natuurlijk de Texelse (schapen)boeren.  
 

Maar hoeveel kost het vaccin en wie moet het betalen? 

Op de site van de Rijksoverheid staat het volgende antwoord: ‘De veehouder betaalt de 
dierenarts voor de vaccins en voor de toediening. De prijzen zijn marktconform.’ 
Schapenboeren van de Hoge Berg lieten mij weten dat het om ongeveer € 8.000,- per 
bedrijf gaat (exclusief BTW). Geld dat ze niet in de achterzak hebben, kosten die er 
extra bijkomen en voor de baten uit lopen, want er is nog geen lam verkocht en er is nog 
geen nieuwe kaas gemaakt. 
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Ondersteuning 

De schapenhouderij op Texel en met name in het Hoge Berg gebied, vinden wij van 
cruciaal landschappelijk en dus toeristisch belang. Schapen in het Hoge Berg gebied zijn 
een onmisbaar element in dit iconische landschap. Texel kan het zich niet permitteren 
dat de schapenhouderij verder verzwakt en dient alles in het werk te stellen om 
schapenhouders in landschappelijk cruciale gebieden te ondersteunen. Wij benadrukken 
de urgentie van een snelle reactie, nu de knutten en blauwtong in het verschiet liggen 
met vaccinaties om dit tegen te gaan binnen handbereik. 
 

Vragen GroenLinks: 

1. Ziet u mogelijkheden om in elk geval de Texelse schapenboeren, die hier behoefte 
aan hebben, te ondersteunen? 
Zo ja: op welke manier zou dit kunnen? (Is het bijvoorbeeld mogelijk om een 
garantstelling te bieden en hierover met de vereniging Schapeneiland Texel in 
gesprek te gaan?) 
Zo nee: waarom niet? Is er iets dat de gemeenteraad kan doen? 

 

Antwoord: 

We hebben met een aantal partijen waaronder de vereniging Schapeneiland Texel en de 
LTO overleg gevoerd. De sector kent een matig verdienmodel. Om ervoor te zorgen dat 
veel schapenhouders gaan inenten is financiële ondersteuning nodig.  
De vereniging en LTO geven aan met een aantal partijen/fondsen in gesprek te zijn. 
Zoals het er nu uitziet lijkt het voor de hand te liggen ook de dierenartsen op het eiland 
hierbij te betrekken. Verwacht wordt dat er half juni meer zicht is op het resultaat / 
wat er concreet nodig is. Zodra dit duidelijk is wordt u hierover nader geïnformeerd. 

 

2. Hoever staat het eigenlijk met het gebiedsproces van de Hoge Berg; kunt u een 
update geven? Zijn bijvoorbeeld de aannames bij het vaststellen van de visie op het 
Hoge Berg gebied (zie bijlage of klik hier) van destijds, met o.a. verschraling, nog 
steeds valide? (Meest recente RIB: Raadsinformatiebrief over het gebiedsproces van 
29 januari 2020.) 

 

Antwoord: 

Het gebiedsproces Hogeberg is nog steeds gaande, het is ingewikkeld en de problematiek 
is complex. Partijen verwachten dat de ingeslagen weg onvoldoende soelaas biedt voor 
de problemen die ervaren worden. We voeren intensief gesprekken met verschillende 
partijen en zullen dat ook de komende tijd doen om te onderzoeken waar kansen liggen. 
Zodra hier meer over te melden is wordt u hierover middels een RIB nader geïnformeerd. 

 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.schapeneilandtexel.nl%2F&data=05%7C02%7Cgriffie%40texel.nl%7C2dd47431e2a94972d7fa08dc67b1fab6%7C0d67f5b7067c4929956c9614de5a5af7%7C0%7C0%7C638499261371653094%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=immbW%2Fd%2F1FTcfSsY%2FaHI%2BWUhFRKRnhxnSW202AnKmtQ%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Floket.texel.nl%2Fmozard%2Fdocument%2Fdocnr%2F7365536&data=05%7C02%7Cgriffie%40texel.nl%7C2dd47431e2a94972d7fa08dc67b1fab6%7C0d67f5b7067c4929956c9614de5a5af7%7C0%7C0%7C638499261371663397%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=c1%2FUkbtpJbUtxLQ%2B1mVB3YSLTFSVRNN3hKr9Oru85o8%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ftexel.bestuurlijkeinformatie.nl%2FReports%2FDocument%2F06e2871c-72a3-433a-b5c7-d387aeaec450%3FdocumentId%3D6efe4858-0772-481b-893e-2bf1c51ba16a&data=05%7C02%7Cgriffie%40texel.nl%7C2dd47431e2a94972d7fa08dc67b1fab6%7C0d67f5b7067c4929956c9614de5a5af7%7C0%7C0%7C638499261371670724%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=ptn8UH89Mc05KG3zVbv3tBjSOsu8fXEykm6NWIXkIlg%3D&reserved=0
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